
رئیس قوهقضاییه در جمع قضات و
مسئولین عالی قضایی آذربایجان
شرقـی: درِ دادسـراها بایـد بـه

روی مردم باز باشد

آیتالله رئیسی گفت: قضات محترم باید با حوصله تمام مو را از ماست
بیــرون بکشــد.برخی از پرونــدهها جنبــه ویــژه دارنــد، بنــابراین
پروندههایی که به دغدغه مردم تبدیل شده است اولویت رسیدگی دارد.

به گزارش اعتدال آذربایجان، آیتالله رئیسی، در ادامه سفر به
تبریز در دیدار با کارکنان، قضات و مسئولین عالی قضایی استان با
اشاره به سختی کار قضات اظهار داشت: رسیدگی به دعاوی و خواستههای
مردم، رسیدگی به جرایم و صدور احکام کار سختی است مال، جان و
آبروی مردم در میان است. تشخیص درست حکم و تصمیم درست، کار

آسمانی نیست.

وی گفت: برخی تلاش دارند حقیقت بر قاضی پوشیده شود، حق باطل شود و
باطل، حق جلوه داده شود، برخی نیز، با فضاسازی، قصد گمراه کردن
قاضی را دارند.بنابراین، آنچه میتواند ما را به حق برساند و سره

را از ناسره جدا کند، تقوا است.

تقوا عامل تشخیص مسیر درست از نادرست

رئیس دستگاه قضا، تقوا را عامل تشخیص راه درست از نادرست داست و
گفت: وجود تقوا باعث میشود که تشویق مشوقان وی را از راه درست و
حقیقت جدا نکند. دل اگر ظرفیت پیدا کند نه با تشویق، نه با تردید

و نه با تهدید، هیچگاه میدان را خالی نمیکند.

وی نکته بعدی در قضاوت را  بروز شدن علم و دانش عنوان کرد و
یادآورشد: هیچکس نباید مطالعات علمی خود را بسنده به مدرک تحصیلی
خود کند، مسلط بودن به قوانین و مقررات شرط لازم برای قضات است.
در برخی موضوعات تخصصی مثل صنعت، شاید قاضی متخصص نباشد اما باید

با متخصصین مشورت کنند.

کیفیت نباید فدای کمیت شود
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رئیس قوهقضاییه ادامه داد: شناخت موضوع هم مسئله مهمی است، عمیقا
معتقدیم که کیفیت نباید فدای کمیت بشود. قضات محترم باید با
حوصله تمام مو را از ماست بیرون بکشد.برخی از پروندهها جنبه ویژه
دارند، بنابراین پروندههایی که به دغدغه مردم تبدیل شده است
اولویت رسیدگی داردهمچنین، حل شدن معضل اجتماعی، اقتصادی یا

فرهنگی در یک منطقه باید اولویت داشته باشد.

آیت الله رئیسی خاطرنشان کرد: بررسی پروندهها و صدور احکام باید
به صورت شفاف در معرض دید فضلا، صاحب نظران و وکلا گذاشته باشد.
برخی از پروندهها در آذربایجان به مشکل مردم تبدیل شده است که
باید رسیدگی شود.در هر شهری میرویم، پروندههای مربوط به شرکتها و
بانکهایی هستیم که از مردم پول گرفته و به هر دلیلی اصل پول از
بین رفته. علاوه بر پیگیری این پروندهها، باید مسائل کارشناسی و

آسیب شناسی شود.

قاضی باید نفوذناپذیر باشد

رئیس دستگاه قضا تاکید کرد: اهمیت جایگاه قضا برکسی پوشیده نیست
اما قضات باید در تصمیمات قاطع، به هنگام خود را اثبات کنند.
باید در دادگاههای ما قضات جوری باشند که وقتی نام قاضی شنیده
شد، همه بگویند او نفوذ ناپذیر است و از هیچ کس سفارش نمیپذیرد.

برخورد با تخلفات باعث پیشرفت دستگاه قضایی است.

وی وظیفه اصلی قاضی را قضاوت دانست و بیان داشت: قضات باید کار
قضایی نمایند و همه قضاتی که در کارهای مختلف گمارده شده اند
باید به کار قضاوت بازگردند.موافق تبدیل عضویت افراد هستیم اما

باید شرایط هم لحاظ شود.

سیاست قوهقضاییه استمرار شورای حل اختلاف است

رئیس قوه قضاییه در ادامه به مباحث مربوط به شوراهای حل اختلاف
ورود کرد و گفت: در بحث شورای حل اختلاف در آینده نزدیک تکلیف این
شورا را مشخص خواهیم کرد. سیاست قوه قضاییه در خصوص شورای حل

اختلاف، استمرار شورا با قدرت و صلابت است

آیتالله رئیسی گفت: حکم رهبر انقلاب به دستگاه قضا مردمی بودن
است. این چه سیستمی است که بگوییم فلانی با فلان آقا ارتباط داری،
زنگ بزن تا کارمان را حل کند! درب ها باید به روی مردم باز باشد
ومردم بدانند که به سهولت میتوانند مشکلاتشان را حل کنند.در مدت



این سالها زحمات زیادی برای دادگستری استان کشیده شده است اما
دوره فعلی دوره تحول است. هر کسی که در این دوره در حال فعالیت

است باید با روحیه انقلابی کارها را انجام دهد.

انقلابی عمل کردن از لوازم قضاوت است

وی در پایان به روحیه انقلابی قضات اشاره کرد و تاکید داشت: کار
مردم باید زود انجام شود، انقلابی عمل کردن از لوازم اصلی این
تحول است قرار نیست که مردم هر خواستهای داشتند بگوییم چشم، خیر
باید حق را پیدا کرد و حق مردم را داد. باید معلوم شود که اقدام
تحولی در استان کاملا مشهود باشد.ما از کارکنان و مسئولین استان

خواستار انجام این تحول هستیم.


